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Zakázka „Outsourcing informačních systémů v Nemocnici Třebíč“ 
 
Z pověření  Rady kraje Vysočina a s odkazem na usnesení č. 1391/29/2006/RK  žádám 
zástupce Nemocnice Třebíč o komentář k zakázce „Outsourcing informačních systémů v 
Nemocnici Třebíč“ především ve smyslu následujících otázek: 
 
Červeně : odpovědi  na kladené otázky  Nemocnici Třebíč 
 

1) Jaký je důvod vyhlášení této zakázky? 
 

• Důvodem pro vypsání výběrového řízení  byla dlouhodobá nespokojenost se 
službami v oblasti IT zde v nemocnici s cílem efektivně zmodernizovat  a zabezpečit  
současnou síť proti průnikům  jak vnitřním od uživatelů, tak vnějším ze strany 
internetu a to  s maximálním využitím současného HW.  

 
2) Existuje koncepce popř. plán rozvoje ICT v organizaci odlišný od záměru z 12.5.2006, 

který byl kraji předložen jako součást materiálu „Digitalizace a rozvoj podpůrných 
informačních technologií v Nemocnici Třebíč“ (viz. soubor Nemocnice_TR.zip)? 

 

• Záměr z 12.05.2006 je zaměřen především na digitalizaci zpracování  výstupů z RDG 
pracovišť. Od tohoto záměru Nemocnice Třebíč nehodlá ustoupit.  Během dvou 
měsíců listopad prosinec 2006  bude v nemocnici Třebíč instalováno nové 16-ti 
spirální CT  a souběžně proběhne instalace nového  PACSu, který bude napojen po 
menších úpravách (chybí napojení optiky k PACSu)  na novou optickou páteř. 

 

• Co se týče dalšího plánu rozvoje vyjma výše uvedené  digitalizace RTG snímků  je 
toto právě uvedeno v zadání výběrového řízení. 

 
 

3) Jaký je současný model technického a personálního zabezpečení provozu ICT 
v organizaci? 

 

• v současné době je v nemocnici provoz  IT zabezpečen  3 pracovníky IT na úvazek 
1,00 a  2 pracovníky na úvazek  0,2 

 
4) Odlišuje se nějakým zásadním způsobem stávající vybavenost organizace od přehledu 

z června 2006 (viz. soubor Nemocnice_TR.zip)? 
 

• Co se týče vybavenosti nemocnice  zaslané  na Dotazníku IT  2006  je až na malé 
drobnosti stejná  
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5) Jaké jsou předpokládané popř. maximální náklady na realizaci zakázky Outsourcingu na 

48 měsíců ze strany organizace? 
 

• Zamýšlená maximální cena je max 87 tisíc / měsíc, což jsou náklady, které byly 
hrazeny 2 pracovníkům oddělení IT.  Ze 2 podaných nabídek je zřejmé, že cena 
včetně DPH / měsíc za outsourcing se bude pohybovat do 80 tisíc / měsíc. 

 
 
6) Vzhledem k tomu, že nejsou součástí hodnotících kritérií výzvy celkové náklady na 

nákup vybavení potřebného pro naplnění předmětu zakázky, jakým způsobem bude tato 
záležitost z pohledu požadavků případného dodavatele organizace regulovat (viz. 
formulace „…dodavatel pro provedení výše požadovaných služeb využije stávajícího HW 
zadavatele, přičemž veškeré nové HW prvky nutné pro realizaci výše uvedených záměrů 
budou pořizovány (financovány) zadavatelem….“). Existuje v této souvislosti technický 
projekt realizace popsaného rozvoje včetně předběžné kalkulace?  

 

• Záměr uvedení v projektu není v žádném rozporu s předchozími závěry. Výsledná 
cena nákupu a instalace bude nižší, neboť samotnou instalaci se zaváže provést 
outsourcingová firma, která disponuje specialisty na jednotlivé  obory: správa 
serverů, IP telefonie, bezdrátové spoje 10 GHz, aktivní inteligentní prvky s podporou 
QoS, systémy IDS a bezpečnostní skenery, atd. 
 
Jen pro příklad. Záměrem oddělení IT bylo nainstalovat e-mailový server s antivirem 
a antispamem na již existujícím linuxovém serveru. Po několika neúspěšných  
pokusech se IT rozhodlo, že pořídí Windows 2003 Server a Exchange Server, koupí 
antivirový systém a antispamový filtr. To vše stálo finance, ale protože správci 
neuměli nainstalovat ani jedno z volně dostupných, kvalitních, bezpečných, 
celosvětověrozšířených řešení, museli jsme platit 2x - jejich práci (nemohli dělat něco 
dalšího) a financovat nákup nového hardware, NOS Windows 2003 Server, xchange 
Server, AVG licence a antispamové řešení, které DOSUD nefunguje!  
 
Přitom opensourcový e-mailový server Postfix od své první veřejné verze neměl  (již 
5 let) ani jednu zranitelnou bezpečnostní chybu, celosvětově přispívá vzorky virů pro 
opensourcový antivirový systém ClaimAV před 10 tisíc lidí (což u komerčních antivirů 
jsou maximálně 10 lidí) a antispamové řešení Spamassassin je také celosvětově 
hodnoceno za jedno z nejlepších i mezi komerčními programy s úspěšností 
rozpoznání SMAPu a HAMu až 98% a jako operační systém Linux, distribuce 
CentOS, což je Enterprise verze postavená na aktuálním RedHatu, který podporují 
aktivně  takové firmy Oracle, Novell či Sun. A finanční úspora zde skutečně jde 
do statisíců, neboť všechen tento kvalitní software je zdarma a celosvětově 
rozšířený. 
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7) Z čeho vychází velmi detailní a omezující specifikace části výzvy co se týče nově 
požadovaných technologií (viz. např. firebird, firefox, open office, spamassasin, climeAV, 
openvpn)? 

 

• Zde bych se odkázal na bod 6. co se týká poštovního serveru s antivirovou 
a antipamovou kontrolou. 
 
Firebird je prohlížeč internetu, který je funkční i na Windows 98, které u nás v 
nemocnici pořád máme. Dnes je podpora pro Windows již jenom na verzi XP a 2003, 
všechny předešlé již podporu nemají. A je tudíž velmi nezodpovědné používat ke 
styku se světem starý prohlížeč internetu Internet Explorer 5 až 6, který obsahoval 
řadu bezpečnostních děr, a i dnes, po 8 letech, kdy je na světě, se nacházejí další a 
další vážné bezpečnostní "díry", které jsou zneužitelné pro proniknutí virů a 
spyware. Z výzkumu, který byl publikován serverem CNET vychází, že  oprava 
bezpečnostní chyby u Firefox je 1 den a u Internet Exploreru 6dní. Je zcela ZDARMA 
a má v ČR technickou podporu. 
 
OpenOffice je kancelářský balík vyvíjený jako opensource pod záštitou  silné  
společnosti Sun Microsystems, corp. Jako nativní formát pro ukládání souborů 
používá OpenDocument, který je schválen jako standard ISO a doporučen 
Evropskou komisí pro používání ve státní správě členů EU, kdežto proprietární 
formát DOC a XLS balíku Microsoft Office  doporučen nebyl právě pro svou 
uzavřenost. Pro potřeby naší nemocnice je zcela dostačující a to, že je portován i pro 
Linux nám dává možnost zavést Linuxové terminálové servery, které si velmi dobře 
rozumějí s UNIXovským  AMISem. Co je také důležité, formát OpenDocument musel 
akceptovat i Microsoft ve svých  Microsoft Office produktech a od nového roku bude 
existovat nativní importovací a exportovací filtr do jeho produktů, který  zaručuje 
100% kompatibilitu mezi OpenOffice a Microsoft Office - http://www.openoffice.cz/odf. 

 
8) Jaký je důvod výrazné a v kraji zatím unikátní úplné přeorientace na platformu Linux?  
 

• V žádném případě se nejedná o přeorientaci na Linux. Pouze pro síťové  služby 
chceme využít maximálních výhod kvalitních opensource aplikací a operačních 
systémů, které podporují nadnárodní firmy typu IBM, Oracle, Novell, Sun, RedHat, 
HP, atd. 
 
Snahou je nasazení profesionálních softwarových produktů a řešení, které 
opensource má k dispozici, dodržování doporučení Evropké komise co do 
otevřeného formátu pro státní správu a pokud na lidských zdrojích ještě ušetříme cac 
87 tisíc Kč ročně, tak budete se mnou jistě souhlasit, je to  správná volba. 

 
9) Jakým způsobem bude organizace navazovat na projektové záměry kraje a společně 

rozdiskutovaná témata rozvoje v oblasti ICT (viz. např. projekty digitalizace, 
vysokorychlostních sítí, bezpečnosti, krajského standardu vybavenosti nemocnic, dotací 
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z ROP a IOP a pod.)? Kdo konkrétně je v této chvíli kontaktní osobou pro odbor 
informatiky k technické diskusi o těchto tématech? 

 

• Naší snahou je maximální součinnost se záměry kraje. Vše bude průběžně 
diskutováno s představiteli ICT kraje tak, aby bylo možné naplňovat záměry kraje a to 
včetně projekty digitalizace a vysokorychlostního internetu. 
 
Zdůrazňuji, že v žádném případě není outsourcing v rozporu se záměry kraje pro 
oblast ICT a odd ICT  nebylo a nebude celkem zrušeno, pouze bude  
outsourcingována odborná část , jejíž kvalitní  lidské zdroje stojí v oblasti ICT   
vysoké mzdové náklady. 

 
10) Proč nejsou součástí výzvy ani hodnotících kritérii kvalitativní podmínky služby (např. 

v outsourcingu standardizované definice SLA – úroveň kvality služeb)? 
 

• Garantování služeb v ICT dle normy ISO 20001 bohužel ještě není v ČR k  dispozici. 
Zvolili jsme proto 2 důležitá hlediska: 
 
1. ISO 9001 - management kvality služeb 
2. ISO 7799 (27001) - management bezpečnosti informací 
 
Po konzultacích v nemocnici jsme došli k názoru, že plnění těchto 2 norem je 
předpokladem pro garanci úrovně služeb. 

 
 

S pozdravem 
 
      Ing. Petr Pavlinec 
      vedoucí OI KrÚ 
 


